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GXF-REN OHIKO BATZAR NAGUSIAREN 
AKTA  2013/11/24 

 

ACTA DE LA ASAMBLEA GENERAL 
ORDINARIA DE LA FGA 24-11-2013 

 
013ko azaroaren 24ko goizeko 11:15etan bildu 
da, bigarren deialdian, Gipuzkoako Xake 
Federakuntzaren Ohiko Batzar Nagusia, Eibarko 
Klub Deportiboaren lokaletan (Toribio Etxebarria 
16, Eibar). 
 
Bertara gerturatu dira aldez aurretik aipatutako 
pertsonak. 
 
Kluben Estamentua 
Jon Alvarez Guinea (Goierri) 
Iker Arri Martínez (Hondarribi-Marlaxka) 
Ernesto Fuente San Sebastián (Billabona): 2 boto 
Iñigo Galarza Cenzano (Fomento Cultural) 
Juan Cruz Iturralde Prieto (Gros Xake Taldea): 3 
boto 
Mikel Larreategi Arana (C.D. Eibar) 
Mikel Leon Reinares (Zubiondo) 
Claudio Mendicute Fierro (Agustin de Leiza) 
Jesus Navascues Zabaleta (Hernani) 
Asier Plazaola Urbieta (Anaitasuna-Kakute) 
 
Jokalarien Estamentua 
Eliseo Argandoña Izpura 
Iñigo Argandoña Riveiro 
Jose Angel Burgaña Lardizabal 
Alejandro Cantabrana Garoña 
Luis Hernandez Metauten 
Fernando Markina Amutxastegi 
Antonio Segovia Sanchez 
 
Epaileen Estamentua 
Jose Luis Fernandez Gutierrez 
 
Azaldu diren botorik gabeko pertsonak 
Goio Uriarte Prieto 
 
Cantabrana jauna bileraren buru da 
Federakuntzaren Lehendakaria izanik. 
 
Batzarra ondorengo eguneko zerrendagaien 
baitan ospatuko da: 
 

1. Aurreko batzarreko akta irakurri eta 

Siendo las 11:15 horas del 24 de noviembre de 
2013 se reúne, tras convocatoria al efecto y en 
segunda convocatoria, la Asamblea General 
Ordinaria de la Federación Gipuzkoana de 
Ajedrez, en el local del Club Deportivo Eibar sito 
en la calle Toribio Etxebarria 16 de Eibar. 
 
Asisten a la misma las personas anotadas al 
margen.  
Estamento de Clubes 
Jon Álvarez Guinea (Goierri) 
Iker Arri Martínez (Hondarribi-Marlaxka) 
Ernesto Fuente San Sebastián (Billabona):2 votos 
Iñigo Galarza Cenzano (Fomento Cultural) 
Juan Cruz Iturralde Prieto (Gros Xake Taldea): 3 
votos 
Mikel Larreategi Arana (C.D. Eibar) 
Mikel León Reinares (Zubiondo) 
Claudio Mendicute Fierro (Agustin de Leiza) 
Jesús Navascués Zabaleta (Hernani) 
Asier Plazaola Urbieta (Anaitasuna-Kakute) 
 
Estamento de Jugadores 
Eliseo Argandoña Izpura 
Iñigo Argandoña Riveiro 
Jose Angel Burgaña Lardizabal 
Alejandro Cantabrana Garoña 
Luis Hernández Metauten 
Fernando Markina Amutxastegi 
Antonio Segovia Sánchez 
 
Estamento de jueces 
José Luis Fernández Gutiérrez 
 
Asistente sin derecho a voto 
Goio Uriarte Prieto 
 
El Sr. Cantabrana preside la reunión en calidad 
de Presidente de la Federación. 
 
La Asamblea se celebra bajo el siguiente orden 
del día: 
 

1. Lectura y aprobación, si procede, del acta 
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onartu, hala badagokio. 
2. 2014. urterako jarduketa plana. 
3. GXFren 2014ko lehiaketa egutegia 

onartu. 
4. 2014ko aurrekontuak onartu. 
5. GXFren lehiaketa ofizialetarako oinarriak 

onartu (banakakoak eta taldekakoak). 
6. Taldekako liga (zozketa). 
7. Batzarrari egin zaizkion proposamenak 

(Gipuzkoako Xake Federazioan idatziz 
aurkeztuak 2013ko azaroaren 18ko 
19:00ak baino lehen).  

8. Galderak eta eskakizunak. 
 

anterior 
2. Plan de actuación del año 2014 
3. Aprobación del calendario de competición 

de la FGA del año 2014 
4. Aprobación de los presupuestos del año 

2014 
5. Aprobación de las distintas bases para los 

campeonatos oficiales de la FGA 
(individuales y por equipos) 

6. Liga por equipos (sorteo) 
7. Propuestas a la Asamblea (recibidas por 

escrito en la FGA antes de las 19:00 horas 
del 18-11-2013). 

8. Ruegos y preguntas. 
 

Cantabrana jaunak sesioari hasiera ematen dio, 
eskaini dioten laguntza eta laguntasuna eskertuz 
eta baita GXFaren alde lan egiteko erabakia hartu 
duten pertsonei eskerrak emanez ere: Larretegi, 
Galarza, Escribano, Hernandez eta Lopez jaun-
andereak. Azkenik, aurreko Zuzendaritza-
Batzordeak, Iturralde jauna buru, egindako lana 
ere azpimarratzen du, xakelari guztioi beren 
denbora eta lana eskaini izanagatik. 
 
1. Aurreko batzarreko akta irakurri eta 
onartu, hala badagokio 
 
Larreategi jaunak 2013/03/04-ko Batzarraren 
akta irakurtzen du eta baita Fernandez jaunak 
bidalitako inpugnazio idatzia ere. Inpugnazio 
idatzi hau jaso ostean, GXFk AFEDEGIri 
(Gipuzkoako Kirol Federakuntzen Elkartea) 
kontsulta egin zion, eta honen lege-aholkulariak 
erantzun bat idatzi zuen, orain irakurtzen dena 
ere. 
 
Fernandez jaunak esaten du Estatutuek azaltzen 
dutela aktan bertan jorratu ziren gai guztiak 
agertu behar direla, bertan informazio guztia 
agertzen ez dela eta ez dela beharrezkoa 
AFEDEGIri galdetzea aktan zer agertu behar den 
eta zer ez. Hernandez jaunak erantzuten dio berak 
uste duela aktan agertzen dena Batzarrean jorratu 
zenaren isla dela. Fernandez jaunak erantzuten 
dio esanez again Hernandez jaunari ez zaiola 
interesatzen bere idatzian agertzen dena aktan 

Abre la sesión el Sr. Cantabrana que se dirige a 
los presentes agradeciendo las muestras de apoyo 
y cordialidad hacia su persona y agradece 
también a las personas que han decidido trabajar 
por la FGA, los Sres. Larretegi, Galarza, 
Escribano, Hernández y la Sra. López. Por último 
reconoce la labor desempeñada por la anterior 
Junta Directiva presidida por el Sr. Iturralde por 
haber dedicado a todos los ajedrecistas su tiempo 
y trabajo. 
 
1. Lectura y aprobación, si procede, del acta 
anterior 
 
El Sr. Larreategi da lectura al acta de la 
Asamblea del 4-3-2013 y también al escrito de 
impugnación enviado por el Sr. Fernández. Tras 
recibir este escrito de impugnación la FGA hizo 
una consulta a AFEDEGI (Asociación de 
Federaciones Deportivas de Gipuzkoa), cuyo 
asesor legal redactó una respuesta a la que 
también se da lectura. 
 
El Sr. Fernández indica que ya dicen los 
Estatutos que en el acta tiene que reflejarse lo 
que se trató en la misma, que en esa redacción no 
consta y que no hace falta preguntar a AFEDEGI 
qué tiene que salir en el acta y qué no. El Sr. 
Hernández le responde que cree que el acta 
corresponde a lo que se trató en la Asamblea. El 
Sr. Fernández le responde indicando que igual al 
Sr. Hernández no le interesa que se refleje lo que 
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eranstea, baina beste batzuei bai axola zaiela. 
Iturralde jaunaren ustetan, beharbada badago 
zeozer aktan jarri ez dena, baina pentsatzen du 
inpugnazioari erantzuna ematen zaiola 
AFEDEGIrekin kontsultatutako idatziarekin. 
Uriarte jaunak, entzule gisa bertaratu dena, esaten 
du berak udaletxe batean lan egiten duela eta 
horrelako idatziak aktari atxikitzen zaizkiola eta 
ez dagoela bestelako arazorik. Baita ere dio ez 
dagoela inolako eragozpenik aktaren inpugnazioa 
eskatzeko. Markina jaunak, aldiz, esaten du 
jadanik irakurri ditugula idatzi guztiak eta, ez 
baldin badago ezer berririk esateko, bozkaketa 
egin behar dela, eta Uriarte jaunak 
esandakoarekin ados dagoela adierazten du. 
Fernandez jauna bat dator Uriarte jaunaren 
aburuarekin, baina azaltzen du bere idatzia ez 
doala aktari atxikita. Hernandez jaunak 
erantzuten dio esanez akta inpugnatu daitekeela 
bakarrik Araudi ala Legedi bati aurka egiten 
badio; bestalde, eskatu dezakeela aktan 
barneratzea, baina badoala aktari atxikita. 
Fernandez jaunak dio Lopez andereak esan ziola 
inpugnazioaren figura ez dela existitzen, baizik 
eta aktaren aurka bozkatzea dela bidea. 
 
Lehenik eta behin, aktaren onespena bozkatzen 
da, Batzarkideei bidali zitzaien terminoetan: 

• Aldeko botoak: 14 
• Aurkako botoak: 3 
• Abstentzioak: 4 

Akta onesten da. 
 
Bigarrenik, Fernandez jaunak bidalitako 
inpugnazio idatzia bozkatzen da: 

• Aldeko botoak: 3 
• Aurkako botoak: 14 
• Abstentzioak: 4 

Fernandez jaunak bidalitako inpugnazioa 
ezeztatzen da. 
 
Uriarte jaunak eskatzen du hurrengorako aktaren 
zirriborro bat bidaltzeko, partaideek zuzenketak 
egiteko aukera izan dezaten. 
 
Fernandez jaunak azaltzen du aurreko Batzarrean 
parte hartu ez zutenek ez zutela ez alde ez aurka 

indica en su escrito pero que a otros sí que les 
interesa. El Sr. Iturralde considera que igual sí 
que hay algo que se omitió pero que cree que está 
respondida la impugnación con el escrito 
consultado con AFEDEGI. El Sr. Uriarte, que 
asiste como oyente, indica que él trabaja en un 
ayuntamiento y este tipo de escritos se adjuntan 
al acta y ya está, que no hay mayor problema. 
Indica también que no hay mayor inconveniente 
en pedir la impugnación del acta. El Sr. Markina 
intercede diciendo que ya hemos leído todos los 
escritos y que salvo haya más cosas hay que 
proceder a votar y se muestra de acuerdo con lo 
indicado por el Sr. Uriarte. El Sr. Fernández está 
de acuerdo con la apreciación del Sr. Uriarte pero 
dice que no está incluido en el acta como anexo. 
El Sr. Hernández responde que se puede impugar 
el acta si va en contra de algún Reglamento o 
Legislación, por lo demás puedes pedir que se 
incluya, indica que el escrito del Sr. Fernández va 
incluido como anexo. El Sr. Fernández dice que 
la Sra. López le dijo que no existe la figura de la 
impugnación que el procedimiento es votar en 
contra del acta. 
 
Se procede a votar en primer lugar la aprobación 
del acta en los términos en los que se envió a los 
Asambleístas: 
• Votos a favor: 14 
• Votos en contra: 3 
• Abstenciones: 4 

Queda aprobada el acta. 
 
En segundo lugar se vota el escrito de 
impugnación enviado por el Sr. Fernández: 
• Votos a favor: 3 
• Votos en contra: 14 
• Abstenciones: 4 

Queda rechazada la impugnación enviada por el 
Sr. Fernández. 
 
El Sr. Uriarte solicita que para la siguiente vez se 
envié un borrador del acta para que los asistentes 
puedan hacer correcciones. 
 
El Sr. Fernández indica que la gente que no 
asistió a la Asamblea anterior no debería haber 
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bozkatu behar. Bestalde, eskatzen du aktan 
azaltzea osatu gabeko akta bat onetsi dela, bertan 
jorraturiko gai batzuk ez baitira agertzen. 
 
 

votado ni a favor ni en contra del acta. Así 
mismo solicita que conste en acta que se ha 
aprobado un acta incompleta dado que hay 
puntos que se trataron que no constan en la 
misma. 
 

2. 2014. urterako jarduketa plana 
 
Hernandez jaunak jarduketa planaren irakurketa 
egiten du, esanez nahi gabe Emakumezkoen 
Txapelketaren berri eman ez dela eta barneratu 
egin behar dela. 
 
Jarduketa planaren bozkaketa egiten da, 
Emakumezkoen Txapelketa barne: 

• Aldeko botoak: 21 
• Aurkako botoak: 0 
• Abstentzioak: 0 

Guztien adostasunarekin onesten da. 
 
3. GXFren 2014ko lehiaketa egutegia onartu 
 
Cantabrana jaunak 2014ko lehiaketa egutegia 
irakurtzen du. Larreategi jaunak Fernandez 
jaunaren proposamena irakurtzen du, hainbat 
Txapelketen daten ingurukoa. Fernandez jaunak 
zehazten du bere proposamenak Emakumezkoen 
eta Azkarren Banakako eta Taldekako 
Txapelketei erreferentzia egiten diela. Iturralde 
eta Burgaña jaunek Fernandez jaunaren 
proposamenean datozen galderei erantzuten 
diete, esanez Batzarrak ez zuela onetsi 
Emakumezkoen Txapelketa urrian ospatu behar 
zenik, Zuzendaritza-Batzordeak erabaki zuela 
baizik. 
 
Iturralde jaunak galdetzen du ea zergatik 
desagertu den abendu hasieran ospatu ohi zen 
gazteen txapelketa; aurrekontu-arazoak egonez 
gero, proposatzen du modu estuago batean egitea, 
bazkaririk ordaindu gabe eta dirusariak ezabatuz. 
Cantabrana jaunak erantzuten du KUTXA 
Txapelketa desagertu ostean eta dirulaguntzen 
jaitsierarekin batera diru gutxiago dagoela eta 
gastua murriztu behar izan dela. Hernandez 
jaunak azaltzen du 2013 urterako galerak espero 
direla Aldundiaren, Patronatuaren eta 

2. Plan actuación del año 2014 
 
El Sr. Hernández da lectura al plan de actuación e 
indica que se ha omitido involuntariamente el 
Campeonato Femenino que hay que incluirlo. 
 
Se procede a la votación del plan de actuación 
incluyendo el Campeonato Femenino: 
• Votos a favor: 21 
• Votos en contra: 0 
• Abstenciones: 0 

Queda aprobado por unanimidad. 
 
3. Aprobación del calendario de competición 
de la FGA del año 2014 
 
El Sr. Cantabrana da lectura al calendario de 
competición del año 2014. El Sr. Larreategi da 
lectura a la propuesta del Sr. Fernández sobre las 
fechas de varios Campeonatos. El Sr. Fernández 
matiza que su propuesta se refiere a los 
Campeonatos Femenino, Individual de Rápidas y 
por Equipos de Rápidas. Los Sres. Iturralde y 
Burgaña responden a las preguntas de la 
propuesta del Sr. Fernández indicando que la 
Asamblea no aprobó celebrar el Campeonato 
Femenino en octubre, sino que fue la Junta 
Directiva quien lo decidió.  
 
El Sr. Iturralde pregunta por qué desaparece el 
torneo activo de jóvenes que se hacía a principios 
de diciembre; si hay problemas presupuestarios 
propone hacerlo de forma más austera, sin pagar 
la comida y eliminando los premios en metálico. 
El Sr. Cantabrana responde que al desaparecer el 
Torneo KUTXA y bajar las subvenciones hay 
menos dinero y ha habido que recortar. El Sr. 
Hernández indica que se prevén pérdidas para el 
año 2013 tras las bajadas de la Diputación, del 
Patronato de Deportes y de KUTXA. Indica que 
hace 4 ó 5 años, con el superávit que había, se 
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KUTXAren dirulaguntzen jaitsieraren ondorioz. 
Baita ere dio orain dela 4 edo 5 urte zegoen 
superabitarekin txapelketa hori antolatzea erabaki 
zela, baina murrizketekin eta aurrekontuaren 
jaitsierarekin batera ezabatu behar dela. Esaten 
du trofeoak jartzeko dirua egongo litzatekeela, 
baina ezer gehiagorako ez. Argandoña jaunak dio 
ondorengo asteetan bere klubeko jokalarien eta 
Aragoiko selekzioaren arteko match bat 
hitzartuta daukala eta, gazteen txapelketa 
antolatuko ez dela ikusita, GXFri eskaintzen dio 
GXFren selekzio bezala parte hartzeko. 
 
Zuzendaritza-Batzordeak bidalitako egutegia 
bozkatzen da: 

• Aldeko botoak: 19 
• Aurkako botoak: 0 
• Abstentzioak: 2 

Onesten da. 
 
Fernandez jaunaren proposamena bozkatzen da, 
zehaztuz Emakumezkoen eta Azkarren Banakako 
eta Taldekako Txapelketei erreferentzia egiten 
diela: 

• Aldeko botoak: 3 
• Aurkako botoak: 3 
• Abstentzioak: 15 

Ezeztatzen da. 
 

decidió organizar este torneo y que ahora con los 
recortes y la bajada del presupuesto hay que 
eliminarlo. Indica que sí que habría dinero para 
poner trofeos, pero para nada más. El Sr. 
Argandoña indica que en las próximas semanas 
tiene acordado jugar un match con jugadores de 
su club contra una selección aragonesa, en vista 
de que no se va a celebrar el activo de jóvenes, le 
propone a la FGA jugar como selección de la 
FGA.  
 
Se procede a votar el calendario en los términos 
enviados por la Junta Directiva: 
• Votos a favor: 19 
• Votos en contra: 0 
• Abstenciones: 2 

Queda aprobado. 
 
Se procede a votar la propuesta del Sr. Fernández 
matizando que se refiere al Campeonato 
Femenino, Individual de Rápidas y por Equipos 
de Rápidas: 
• Votos a favor: 3 
• Votos en contra: 3 
• Abstenciones: 15 

Queda rechazada. 
 

4. 2014ko aurrekontuak onartu 
 
Hernandez jaunak aurrekontuaren idazpen 
ezberdinak azaltzen ditu. Eskolartekoetarako 
idazpenean aldaketa gutxi eman direla esaten du, 
baina Aldundiaren idazpen itxia dela dio eta 
berauk ekartzen duen guztia gastatu behar dela. 
Honez gain, Donostiako Openerako zuzenduta 
dagoen idazpena jaitsi behar dela azaltzen du. 
 
Larreategi jaunak Alvarez jaunaren proposamena 
irakurtzen du, Xakea Euskaraz 2.0 
proiektuarentzako dirulaguntzaren inguruan. 
 
Alvarez jaunak planteamendu ekonomikorik ez 
duela azaltzen du, soilik GXFren laguntza 
eskatzen duela, honek xakea euskaraz bultzatu 
behar duela uste baitu, eta hori ez da inoiz egin. 

4. Aprobación de los presupuestos del año 
2014 
 
El Sr. Hernández explica las diferentes partidas 
del Presupuesto. Indica que hay pocas 
variaciones en la partida escolar pero que es una 
partida cerrada de la Diputación y que hay que 
gastar todo lo que aporta la misma. Indica así 
mismo que hay que bajar la partida dedicada al 
Open de San Sebastián. 
 
El Sr. Larreategi da lectura a la propuesta del Sr. 
Álvarez sobre la concesión de una subvención al 
proyecto Xakea Euskaraz 2.0. 
 
El Sr. Álvarez explica que no tiene un 
planteamiento económico que simplemente pide 
una ayuda a la FGA porque cree que tiene que 
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Cantabrana jaunak proiektu ekonomikoa eta 
aurrekuntua luzatzeko eskatzen dio. Alvarez 
jaunak dio Urretxuko Udala jadanik proiektua 
bultzatzen ari dela, hezkuntza-materiala ateratzen 
ari dela, bideoak, partiden baseak... proiektu bat 
aurkezten dutela eta udaletxeak ekarpen jakin bat 
egiten duela. Hala nola, Azkoitiako Anaitasuna-
Kakute eta Legazpiko Santikutz taldeak 
proiektuan parte hartzen ari direla dio eta 
ezinbestekoa dela xakea euskaraz garatzeko. 
Azaltzen du epe erdi-luzerako proiektua dela eta 
GXFk lagundu beharko lukeela. Argandoña 
jaunak azaltzen du badagoela bestelako 
materialik euskaraz, Esturo, Izeta eta beste 
jaunek prestatua. Uriarte jaunak dio bere aldetik 
laguntzeko prest dagoela, baina bi gauza bereizi 
behar direla: alde batetik, GXFren laguntza 
instituzionala eta, bestalde, alderdi ekonomikoa. 
Alvarez jauna errepikatzen du aurrekontuan 
euskararen bultzapenerako idazpen orokor bat 
barneratu beharko litzatekeela, ez duena zergatik 
bere proiektuan oinarrituta egon beharrik. 
Fernandez, Mendicute, Markina, Hernandez, 
Burgaña, Alvarez, Uriarte, Argandoña Izpura eta 
Larreategi jaunek ere eztabaidan hartzen dute 
parte, beraien aburuak azalduz. 
 
Zuzendaritza-Batzordeak aurkezturiko 
aurrekontua bozkatzen da, “Klubentzako 
dirulaguntza txapelketen antolakuntza” idazpena 
“Klubentzako dirulaguntza txapelketen 
antolakuntza eta euskararen sustapena” 
idazpenarengatik aldatuz: 

• Aldeko botoak: 20 
• Aurkako botoak: 0 
• Abstentzioak: 1 

Aurrekontua onesten da. 
 
Cantabrana jaunak kluben txapelketetarako 
dirulaguntzen banaketarako proposamena 
irakurtzen du. Larreategi jaunak gai beraren 
inguruko Fernandez jaunaren proposamena 
irakurtzen du. Hernandez jaunak esaten du 
Zuzendaritza-Batzordearen proposamenak 
prozesuaren bizkortzea duela helburu eta, aurreko 
urteko datuak kontutan hartuta, dirulaguntzak 
ahalik eta azkarren banatzea proposatzen du. 

apoyar el ajedrez en euskera y no se ha hecho 
nunca. El Sr. Cantabrana le indica que presente el 
proyecto económico y el presupuesto a la FGA. 
El Sr. Álvarez dice que el ayuntamiento de 
Urretxu está apoyando el proyecto, que se está 
sacando material educativo, vídeos, bases de 
partidas, ... que presentan un proyecto y el 
ayuntamiento aporta X. Indica que están 
trabajando también en el proyecto los clubes 
Anaitasuna-Kakute de Azkoitia y Santikutz de 
Legazpi y que es fundamental para el desarrollo 
del ajedrez en euskara. Explica que es un 
proyecto a medio-largo plazo y que la FGA 
debería ayudarlo. El Sr. Argandoña indica que ya 
hay también otro material en euskara preparado 
por los Sres. Esturo, Izeta y otros. El Sr. Uriarte 
dice que por su parte está dispuesto a colaborar 
pero que hay que separar dos cosas: por una parte 
el apoyo institucional de la FGA y por otro el 
económico. El Sr. Álvarez insiste en que se 
incluya en el presupuesto una partida genérica de 
apoyo al euskara sin que esté centrada en el 
proyecto que él representa. Intervienen también 
en el debate los Sres. Fernández, Mendicute, 
Markina, Hernández, Burgaña, Álvarez, Uriarte, 
Argandoña Izpura y Larreategi expresando su 
parecer. 
 
Se somete a votación el presupuesto presentado 
por la Junta Directiva modificando el nombre de 
la partida relativa a “Subvención a clubes 
organización torneos” por “Subvenciones a 
clubes por organización de torneos y promoción 
del euskara”: 
• Votos a favor: 20 
• Votos en contra: 0 
• Abstenciones: 1 

Queda aprobado el presupuesto. 
 
El Sr. Cantabrana da lectura a la propuesta de 
reparto de subvenciones a torneos de clubes. El 
Sr. Larreategi da lectura a la propuesta del Sr. 
Fernández sobre el mismo tema. El Sr. 
Hernández indica que la propuesta de la Junta 
Directiva tiene como objetivo agilizar el proceso 
y opta por dar las subvenciones cuanto antes con 
los datos del torneo del año anterior. El Sr. 
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Fernandez jaunak dio aurreko batzarrean 
onetsitako indarrean dagoen banaketa-sistema 
nahiago duela, baina 3 jokalariez osaturiko 
taldeen txapelketak barneratuz. Cantabrana 
jaunak azaltzen du Zuzendaritza-Batzordeak 
aurkeztutako proposamenak ere 3 jokalariez 
osaturiko taldeen txapelketak barneratzen dituela. 
Uriarte, Leon, Argandoña Izpura, Fuente eta 
Fernandez jaunek ere hartzen dute parte 
eztabaidan. Uriarte jaunak eskatzen du 
dirulaguntzen banaketa nolakoa izan den 
argitaratzeko eskatzen du: hartzaileak eta 
zenbatekoak. 
 
Bozkatzen da: 

• Zuzendaritza-Batzordearen 
proposamenaren alde: 11 

• Fernandez jaunaren proposamenaren alde: 
3 

• Abstentzioak: 7 
Klubentzako dirulaguntzen banaketarako 
Zuzendaritza-Batzordeak aurkeztutako 
proposamena onesten da. 
 
5. GXFren lehiaketa ofizialetarako oinarriak 
onartu (banakakoak eta taldekakoak) 
 
Larreategi jaunak oinarriak 2013. urtean 
izandakoen antzekoak direla azaltzen du, soilik 
Emakumezkoen Txapelketaren baitan dauden 
oinarriak gehitu direla. Fernandez jaunaren 
proposamena irakurtzen da, partidetan zehar 
joko-aretotik ateratzearen inguruan aritzen dena. 
Hernandez jaunak oinarrietan datak barneratu ez 
direla azaltzen du eta barneratu beharko 
liratekeela. Burgaña jaunak dio Emakumezkoen 
Txapelketako oinarriak hobeto idatzita daudela, 
antolatzaileari askatasuna uzten baitio ordutegien 
inguruan eta ez baita finkatzen ordutegi jakin bat 
beste oinarrietan bezala. 
 
Eztabaida labur baten ostean, oinarriak modu 
bateratuan bozkatzen dira, ondorengo aldaketak 
barneratzeko beharrezko zuzenketak eginez: 
guztietan partiden hasierarako ordutegi askeak 
barneratzea Emakumezkoen Txapelketan 
zehazten den bezala, partidak aurreratzeko aukera 

Fernández indica que el prefiere el reparto 
vigente aprobado en la anterior asamblea pero 
incluyendo a los torneos para equipos de 3 
jugadores. El Sr. Cantabrana indica que la 
propuesta de la Junta Directiva también incluye a 
los torneos por equipos de 3 jugadores. 
Intervienen en el debate los Sres. Uriarte, León, 
Argandoña Izpura, Fuente y Fernández. El Sr. 
Uriarte solicita que a final de año se publique 
cómo se han repartido las subvenciónes: 
receptores y cantidades. 
 
Se procede a votar: 
• Propuesta de la Junta Directiva: 11 
• Propuesta del Sr. Fernández: 3 
• Abstenciones: 7 

Queda aprobada la propuesta de la Junta 
Directiva para el reparto de subvenciones a 
clubes. 
 
5. Aprobación de las distintas bases para los 
campeonatos oficiales de la FGA (individuales 
y por equipos) 
 
El Sr. Larreategi indica que las bases son 
prácticamente las mismas que durante el año 
2013, solo que se han incluido las específicas 
para el Campeonato Femenino. Se da lectura a la 
propuesta del Sr. Fernández relativa a abandonar 
la sala de juego durante el transcurso de las 
partidas. El Sr. Hernández indica que se han 
omitido las fechas en las bases y que deberían 
incluirse. El Sr. Burgaña indica que le parece que 
las del Femenino están mejor redactadas en el 
sentido de que dejan libertad de horarios al 
organizador y no se establece un determinado 
horario como en las demás.  
 
Tras un breve debate se someten a votación las 
bases de forma conjunta enmendando todas ellas 
para incluir las siguientes modificaciones: 
introducir en todas ellas el horario flexible de 
comienzo tal y como constan en las del 
femenino, incluir la posibilidad de adelantar las 
partidas de mutuo acuerdo en el femenino como 
consta en las del absoluto, y la propuesta del Sr. 
Fernández relativa al abandono de la sala de 
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ematea Emakumezkoen Txapelketan Absolutuan 
zehazten den bezala, eta Fernandez jaunaren 
proposamena partidetan zehar joko-aretoa 
uztearen ingurukoa: 

• Aldeko botoak: 17 
• Aurkako botoak: 0 
• Abstentzioak: 4 

Oinarriak onesten dira. 
 
6. Taldekako liga (zozketa) 
 
Zozketarekin hasi baino lehen, kontutan hartzeko 
ondorengo eskakizunak luzatzen dira: 

• Arri jaunak (Hondarribi-Marlaxka) bere 
talde guztiak aldi berean etxean ez aritzea 
eskatzen du, horretarako lekurik ez 
dutelako. 

• Leon jaunak (Zubiondo) bere bi taldeak 
etxean aldi berean aritzea eskatzen du. 

• Alvarez (Goierri) bere bi taldeak etxean 
aldi berean ez aritzea eskatzen du. 

 
Zozketa egiten da, ondorengo emaitzarekin: 
 
 

juego durante las partidas: 
• Votos a favor: 17 
• Votos en contra: 0 
• Abstenciones: 4 

Quedan aprobadas las bases. 
 
6. Liga por equipos (sorteo) 
 
Antes de proceder al sorteo, se hacen las 
siguientes solicitudes para que sean tenidas en 
cuenta: 
• El Sr. Arri (Hondarribi-Marlaxka) solicita 

que todos sus equipos no jueguen al mismo 
tiempo como locales, dado que no disponen 
de espacio. 

• El Sr. León (Zubiondo) solicita que sus dos 
equipos coincidan como locales. 

• El Sr. Álvarez (Goierri) solicita que sus dos 
equipos no coincidan como locales. 

 
Se procede al sorteo con el siguiente resultado: 
 

GORENGOEN MAILA 
1. Arrasate-Arlutz B 
2. C. Iriondo-Zarautz A 
3. Baiona 
4. Easo B 
5. Alfil A 
6. Anaitasuna-Kakute A 
7. Mundarro-Orereta A 
8. Eibar A 
9. Billabona A 
10. Hondarribi-Marlaxka A 
11. Hernani A 
12. Gros B 

 

PREFERENTE 
1. Arrasate-Arlutz B 
2. C. Iriondo-Zarautz A 
3. Baiona 
4. Easo B 
5. Alfil A 
6. Anaitasuna-Kakute A 
7. Mundarro-Orereta A 
8. Eibar A 
9. Billabona A 
10. Hondarribi-Marlaxka A 
11. Hernani A 
12. Gros B 

 
LEHEN MAILA 

1. Gros E 
2. Gros D 
3. Mekatar Elgoibar A 
4. Agustin de Leiza - Andoain 
5. Fortuna A 
6. Idiazabal B 
7. Idiazabal A 

PRIMERA 
1. Gros E 
2. Gros D 
3. Mekatar Elgoibar A 
4. Agustin de Leiza - Andoain 
5. Fortuna A 
6. Idiazabal B 
7. Idiazabal A 
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8. Beraun Bera 
9. C. Iriondo-Zarautz B 
10. Hondarribi-Marlaxka B 
11. Arrasate-Arlutz C 
12. Gros C 

 

8. Beraun Bera 
9. C. Iriondo-Zarautz B 
10. Hondarribi-Marlaxka B 
11. Arrasate-Arlutz C 
12. Gros C 

 
BIGARREN MAILA – 1GO MULTZOA 

1. Gros F 
2. C. Iriondo-Zarautz C 
3. Mundarro-Orereta B 
4. Hondarribi-Marlaxka C 
5. Añorga 
6. Hernani B 
7. Fortuna B 
8. Gros G 

 

SEGUNDA GRUPO 1 
1. Gros F 
2. C. Iriondo-Zarautz C 
3. Mundarro-Orereta B 
4. Hondarribi-Marlaxka C 
5. Añorga 
6. Hernani B 
7. Fortuna B 
8. Gros G 

 
BIGARREN MAILA – 2. MULTZOA 

1. Billabona C 
2. Santikutz-Legazpi B 
3. Bergara-Zaleak 
4. Anaitasuna-Kakute B 
5. Eibar B 
6. Txaturanga 
7. Santikutz-Legazpi A 
8. Billabona B 

 

SEGUNDA GRUPO 2 
1. Billabona C 
2. Santikutz-Legazpi B 
3. Bergara-Zaleak 
4. Anaitasuna-Kakute B 
5. Eibar B 
6. Txaturanga 
7. Santikutz-Legazpi A 
8. Billabona B 

 
Hirugarren Mailan 14 talde daudenez, 7 taldeko 2 
multzo eratzea erabakitzen da eta Bigarren 
Mailako sistema berdina erabiltzea. 

Al haber 14 equipos en Tercera categoría, se 
acuerda por unanimidad crear dos grupos de 7 
equipos y jugar con el mismo sistema de juego 
de Segunda categoría. 

HIRUGARREN MAILA – 1GO MULTZOA 
1. Easo C 
2. Gros H 
3. C. Iriondo-Zarautz D 
4. Hondarribi-Marlaxka E 
5. Hondarribi-Marlaxka D 
6. Mundarro-Orereta C 
7. Fortuna C 

TERCERA GRUPO 1 
1. Easo C 
2. Gros H 
3. C. Iriondo-Zarautz D 
4. Hondarribi-Marlaxka E 
5. Hondarribi-Marlaxka D 
6. Mundarro-Orereta C 
7. Fortuna C 

HIRUGARREN MAILA – 2. MULTZOA 
1. Alfil B 
2. Goierri A 
3. Mekatar-Elgoibar B 
4. Tolosa-Ibarra 
5. Arrasate-Arlutz D 
6. Getariako KETA 
7. Goierri B 

 

TERCERA GRUPO 2 
1. Alfil B 
2. Goierri A 
3. Mekatar-Elgoibar B 
4. Tolosa-Ibarra 
5. Arrasate-Arlutz D 
6. Getariako KETA 
7. Goierri B 
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7. Batzarrari egin zaizkion proposamenak 
(Gipuzkoako Xake Federazioan idatziz 
aurkeztuak 2013ko azaroaren 18ko 19:00ak 
baino lehen) 
 
Larreategi jaunak Alvarez jaunaren proposamena 
irakurtzen du, Xakea Euskaraz 2.0 proiektua 
GXFren web orrian azaltzearen inguruan eta, 
ondoren, bozkatzen da: 

• Aldeko botoak: 14 
• Aurkako botoak: 0 
• Abstentzioak: 7 

Proiektua GXFren web gunean espreski azaltzea 
onesten da; Larreategi jaunak Alvarez jaunarekin 
koordinatuko du argitaratu beharreko 
informazioa. 
 
Xakea Euskaraz 2.0 proiektuaren informazioa 
klub guztiei bidaltzearen inguruan, Cantabrana 
jaunak Alvarez jaunari Federakuntzari 
informazioa bidaltzeko eskatzen dio eta honek 
klub guztiei bidaliko diela. 
 
Fernandez jaunaren proposamena irakurtzen da, 
2012ko Jubenil eta Beteranoen Mailako 
Txapelketen FIDE elorako balioztatzearen baitan. 
 
Iturralde jaunak esaten du ondo iruditzen zaiola 
azalpenak eskatzea, baina ez zaiola gustatzen 
Fernandez jaunak erabilitako hizkera. Esaten du 
Zuzendaritza-Batzordeak txapelketa FIDE 
elorako balioztatzea erabaki zuela, baina 
txapelketa hasi eta Argandoña Riveiro jaunarekin 
hitz egin ostean, berau zuzentzen ari zena, 
FIDEan erregistratu gabe zegoela uste zuten eta 
horregatik jokalariei esan zieten FIDE elorako 
baliogarria izango ez zela. Ast batzuen buruan 
jakin zuen, Escribano jaunak esanda, txapelketa 
besteekin batera FIDEn erregistraturik zegoela, 
baina txapelketaren txostena bidaltzeko daten 
barruan ez zeudenez, ez bidaltzea erabaki zuten. 
Beranduago, Fernandez jaunaren eta FEDAren 
eskaera iritsi ziren, txostena erreklamatzen 
zutenak. Zuzendaritza-Batzordeak isuna 
ordaintzea erabaki zuen eta txostena bidali egin 
zen. Berare, Escribano jaunaren eta Gros Xake 
Taldeko antolakuntzaren arteko koordinazio falta 

7. Propuestas a la Asamblea (recibidas por 
escrito en la FGA antes de las 19:00 horas 
del 18-11-2013). 
 
El Sr. Larreategi da lectura a la propuesta del 
Sr. Álvarez sobre la mención expresa al 
proyecto Xakea Euskaraz 2.0 en la web de la 
FGA y a continuación se procede a la votación: 
• Votos a favor: 14 
• Votos en contra: 0 
• Abstenciones: 7 

Queda aprobado hacer una mención expresa al 
proyecto en la web de la FGA, el Sr. Larreategi 
coordinará con el Sr. Álvarez la información a 
publicar. 
 
Sobre la propuesta de enviar a todos los clubes 
la información del proyecto Xakea Euskaraz 
2.0, el Sr. Cantabrana le indica al Sr. Álvarez 
que envíe la información a la Federación y ésta 
la enviará a todos los clubes. 
 
Se da lectura a la propuesta del Sr. Fernández 
relativa a la evaluación para elo FIDE de los 
Campeonatos Juvenil y Veteranos de 2012. 
 
El Sr. Iturralde indica que le parece correcto 
que se soliciten explicaciones pero no le gusta 
el tono utilizado por le Sr. Fernández. Indica 
que la Junta Directiva decidió que el torneo 
valiera para elo FIDE pero que cuando 
comenzó el torneo y tras hablarlo con el Sr. 
Argandoña Riveiro, que lo estaba dirigiendo, 
creyeron que no estaba registrado en la FIDE y 
por ello comunicaron a los jugadores que no 
valdría para elo FIDE. Semanas más tarde supo 
del Sr. Escribano que sí que se había registrado 
el torneo en la FIDE junto con los demás 
Campeonatos, pero debido a que estaban ya 
fuera de fechas para el envío del informe 
decidieron no enviarlo. Posteriormente llegó la 
solicitud del Sr. Fernández y la de la FEDA que 
reclamó el informe. La Junta Directiva decidió 
abonar la multa y se envió el informe. 
Reconoce que fue una descoordinación entre él 
mismo, el Sr. Escribano y la organización de 
Gros Xake Taldea, lo resume como un error 
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egon zela onartzen du; akats administratibotzat 
jotzen du kontua. 
 
Fernandez jaunak erantzuten dio azalpen horiek 
aurreko Batzarrean eman zitzaketela, 6 pertsona 
agertu ziren horretan. Iturralde jaunak erantzuten 
dio akats bat egon zela esan zitzaiola. Larreategi, 
Cantabrana, Iturralde eta Fernandez jaunek ere 
eztabaidan hartzen dute parte. 
 
8. Galderak eta eskakizunak 
 
Leon jaunak eskatzen du Hirugarren Mailako 
Plao Off-aren ostean nahi duten taldeek jokatzen 
jarraitzea. Klubei proposamena bidaltzea 
eskatzen du. Cantabrana jaunak esaten dio hori 
egiten badute, euren borondatez egingo dela eta 
Federakuntzaren aldetik inolako erantzukizunik 
gabe. 
 
Fernandez jaunak Batzarrean emandako parte-
hartze handiari eskerrak ematen dizkio. 
 
Uriarte jaunak gazteen artean xakea bultzatzeko 
Federakuntzatik ekintzen bat burutzea eskatzen 
du. 
 
Eta bestelako gairik gabe, lehendakariak bilera 
bukatutzat ematen du, gutxi gora-behera 
arratsaldeko 2:30ak direnean. 
 

administrativo. 
 
El Sr. Fernández le responde que esas 
explicaciones se las podrían haber dado en la 
pasada Asamblea a la que asistieron 6 personas. 
El Sr. Iturralde le responde que se le dijo que 
había habido un error. Intervienen en el debate 
también los Sres. Larreategi, Cantabrana, 
Iturralde y Fernández. 
 
8. Ruegos y preguntas 
 
El Sr. León solicita que en Tercera Categoría, 
los equipos que quieran sigan jugando tras el 
Play Off de forma voluntaria. Solicita que se 
envíe la propuesta a los Clubes. El Sr. 
Cantabrana indica que si lo hacen se hará de 
forma voluntaria y sin ninguna responsabilidad 
por parte de la Federación. 
 
El Sr. Fernández hace constar su 
agradecimiento a la gran participación en la 
Asamblea. 
 
El Sr. Uriarte solicita hacer algo desde la 
Federación para promover el ajedrez entre los 
más jóvenes. 
 
Y sin más temas a tratar, el presidente levanta 
la sesión siendo aproximádamente las 14:30 
horas. 

                      LEHENDAKARIA                                                                   IDAZKARIA 

 

 

 

           Fdo. Alejandro Cantabrana Garoña                                            Fdo. Conchi López Navarrete 
 
 
 
 
 


